
PROTOKÓŁ NR 25/21 
Z POSIEDZENIA KOMISJI DS. EDUKACJI, KULTURY, PROMOCJI I SPORTU,  

KTÓRE ODBYŁO SIĘ W DNIU 16 LUTEGO 2021 ROKU 
Z WYKORZYSTANIEM ŚRODKÓW POROZUMIEWANIA SIĘ NA ODLEGŁOŚĆ 

 
 
Przewodnicząca Komisji ds. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu Monika Oleś powitała przybyłych  
na posiedzenie Komisji radnych i gości. Na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdziła 
prawomocność obrad – obecnych 8 radnych.  
 
Przewodnicząca Komisji przystąpiła do realizacji następującego porządku obrad: 
1) informacja na temat doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Tarnogórski w latach 2018-2020, 
2) opiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu: 

a) w sprawie przystąpienia Powiatu Tarnogórskiego do Stowarzyszenia Miłośników Ziemi 
Tarnogórskiej (druk nr 14/2021), 

b) w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy nr 2 z siedzibą  
w Radzionkowie przy ul. Zofii Nałkowskiej 2 (druk nr 8/2021), 

c) w sprawie zamiaru likwidacji Branżowej Szkoły I Stopnia Specjalnej nr 26 z siedzibą  
w Radzionkowie przy ul. Zofii Nałkowskiej 2 (druk nr 9/2021), 

d) w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej nr 3 Specjalnej z siedzibą w Radzionkowie 
przy ul. Zofii Nałkowskiej 2 (druk nr 10/2021), 

e) w sprawie zamiaru likwidacji Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Tarnowskich 
Górach z siedzibą przy ul. Strzelców Bytomskich 7 (druk nr 11/2021), 

f) w sprawie utworzenia Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego „Centrum Edukacji, 
Terapii i Rozwoju Dziecka" w Tarnowskich Górach (druk nr 12/2021), 

g) w sprawie zamiaru likwidacji Branżowej Szkoły I Stopnia nr 10 z siedzibą w Tarnowskich 
Górach przy ul. Pokoju 14 (druk nr 13/2021), 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji, 
4) sprawy bieżące. 
 
Ad 1) 
Elżbieta Susek naczelnik Wydziału Edukacji przedstawiła informację na temat doskonalenia 
zawodowego nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Powiat Tarnogórski w latach 
2018-2020 (załącznik nr 2). 
 
Radny Artur Maligłówka zapytał o kwestię dofinansowania studiów podyplomowych kwotą 2 000 zł za 
semestr i poprosił o potwierdzenie czy w sytuacji jeśli studnia są 3 semestralne to nauczyciel może 
otrzymać do 6 000 zł? 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji powiedziała, że tak, ale musi fakt rozpoczęcia studiów zgłosić 
dyrektorowi oraz musi przynieść zaświadczenie o ukończeniu studiów. 
 
Ad 2a) 
Michał Kampa kierownik Biura ds. Promocji, Kultury i Sportu przestawił projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia Powiatu Tarnogórskiego do Stowarzyszenia Miłośników Ziemi Tarnogórskiej. 
 
Radny Michał Sporoń powiedział, że wie iż Miasto Tarnowskie Góry dołącza się do tej inicjatywy. 
Następnie zapytał czy wiadomo czy Miasto Bytom lub inne Gminy z terenu powiatu tarnogórskiego 
mają zamiar przystąpić do stowarzyszenia. Po czym powiedział, że na poprzedniej sesji radni 
otrzymali informację, że Powiat będzie wspierał SMZT po przez akcję promującą, czyli „witacze” i 
znaki informacyjne, że tu znajdują się zabytki/obiekty wpisane na listę UNESCO. Czy wiadomo w 
jakich miejscach będą one umiejscowione? 
 
Kierownik Biura ds. Promocji, Kultury i Sportu powiedział, że jeśli chodzi o 2 pytanie to konkurs na tzw. 
„witacze” został ogłoszony i 22 lutego br. upływa termin składania ofert. Od tego momentu będzie 30 
dni na rozstrzygnięcie tego konkursu. 
 
Krystyna Kosmala Starosta Tarnogórski odpowiedziała na 1 pytanie radnego mówiąc, że 9 lutego 
odbyło się spotkanie ze wszystkimi wójtami i burmistrzami z powiatu tarnogórskiego, gdzie została 
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przekazana informacja, że Powiat zamierza przystąpić do SMZT jako członek wspierający. Swój akces 
zgłosiło na razie Miasto Tarnowskie Góry. Dodała, że zachęcała włodarzy pozostałych Gmin  
do przystąpienia do Stowarzyszenia. 
 
Sebastian Nowak Wicestarosta Tarnogórski powiedział, że Lucyna Ekkert radna Województwa 
Śląskiego złożyła interpelację w sprawie przystąpienia Województwa Śląskiego do Stowarzyszenia  
w charakterze członka wspierającego. 
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o wyrażenie opinii do projektu w/w projektu uchwały. 
 
Komisja wydała opinię pozytywną w głosowaniu – 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Ad 2 b-f)  
Naczelnik Wydziału Edukacji przedstawiła następujące projekty uchwał: 
1) w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy nr 2 z siedzibą  

w Radzionkowie przy ul. Zofii Nałkowskiej 2 (druk nr 8/2021), 
2) w sprawie zamiaru likwidacji Branżowej Szkoły I Stopnia Specjalnej nr 26 z siedzibą  

w Radzionkowie przy ul. Zofii Nałkowskiej 2 (druk nr 9/2021), 
3) w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej nr 3 Specjalnej z siedzibą w Radzionkowie przy 

ul. Zofii Nałkowskiej 2 (druk nr 10/2021), 
4) w sprawie zamiaru likwidacji Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Tarnowskich 

Górach z siedzibą przy ul. Strzelców Bytomskich 7 (druk nr 11/2021), 
5) w sprawie utworzenia Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego „Centrum Edukacji, Terapii  

i Rozwoju Dziecka" w Tarnowskich Górach (druk nr 12/2021). 
 
Na koniec omawiając kwestie związane z wysokością subwencji na te placówki oraz wysokością 
środków, jakie Powiat musi dołożyć do subwencji, aby szkoły mogły funkcjonować, powiedziała,  
że z wyliczeń wynika, iż w 2021 roku Powiat musiałby przekazać około 2 500 000 zł ponad subwencję 
dla tych dwóch jednostek. Następnie powiedziała, że rozmawiano z dyrektorami, nauczycielami  
i rodzicami o koncepcji nowego ośrodka. Po czym przedstawiła sytuację kadry zarządzającej w obu 
jednostkach i powiedziała, że w każdej jednostce jest dyrektor i wicedyrektor. Dodała, że w SOSW 
dyrektorowi kończy się kadencja. Bez względu na to czy byłby powołany nowy ośrodek czy nie 
odbyłby się konkurs na dyrektora placówki. Natomiast Dyrektor ZSS zostanie odwołana z funkcji, ale 
może przystąpić do konkursu. Pozostała kadra kierownicza też na pewno będzie funkcjonować, bo jak 
jednostka funkcjonuje w dwóch budynkach, to w drugim budynku też jest potrzebny ktoś, kto będzie 
prowadził sprawy z zakresu nadzoru pedagogicznego i bezpieczeństwa. 
 
Radny Michał Sporoń zapytał o nazwę ośrodka. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji powiedziała, że na sesji będzie uchwała w sprawie utworzenia nowego 
ośrodka. Podkreśliła, że projekt uchwały nie musiał zostać przygotowany na najbliższą sesję. Można 
było z nim zaczekać, aż będzie opinia kuratora na temat pozostałych uchwał. Jednak nie chacino 
stawiać ludzi w sytuacji, w której wiedzą, że nastąpi likwidacja, ale nie są pewni, czy zostanie 
utworzona nowa jednostka, dlatego wszystkie te uchwały będą na jednej sesji. Typ jednostki, zgodnie 
z ustawą, to specjalny ośrodek szkolno-wychowawczy, będzie nosił nazwę „Centrum Edukacji, Terapii 
i Rozwoju Dziecka”. Nazwa jest taka z tego względu, żeby nikt nigdy nie miał wątpliwości, że tam 
oprócz typowego nauczania w klasach może być i wczesne wspomaganie, może być terapia dla dzieci 
czy też pomoc dla rodziców. 
 
Radny Michał Sporoń powiedział, że ta nazwa placówki jest pozytywna. Następnie zapytał dlaczego 
SOSW przynosi takie straty. Gdy w szkole ogólnodostępnej pojawia się uczeń z większą wagą 
subwencyjną to szkoła otrzymuje większą subwencje, co pod względem budżetu jednostki jest 
korzystne. Czy w ośrodku jest mało dzieci, czy może internat nie jest wykorzystany? Rozumie,  
że powstanie nowego ośrodka ma również przyciągnąć uczniów i wychowanków z innych miast. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji powiedziała, że to wynika głownie z tego, że powtarzają się klasy  
w jednej i drugiej szkole. W rozporządzeniu wskazano maksymalną ilość uczniów w klasie. Klasa 
może maksymalnie liczyć 16 uczniów i jeśli tych uczniów jest faktycznie tyle, to to się finansuje, 
natomiast bardzo często jest tak, że tych dzieci przychodzi mniej, a klasę trzeba uruchomić, więc 
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dzieci jest zbyt mało, żeby klasa się finansowała. Szkolnictwo specjalne polega na tym, że są tam 
dodatki dla nauczycieli i przy małolicznych klasach subwencja nie pokrywa kosztów wynagrodzeń. 
Gdy będzie jeden ośrodek dyrektor to sobie poukłada. W zależności jakie dzieci się pojawią, to 
zostanie to odpowiednio zorganizowane. Następnie powiedziała, że branżowe szkoły I stopnia są tylko 
dla dzieci w stopniu lekkim. Te dzieci zdecydowanie lepiej funkcjonują w szkołach ogólnodostępnych. 
Na razie szkoła branżowa istnieje, ponieważ są w niej uczniowie. 
 
Radny Michał Sporoń zapytał czy nauczyciele szkolnictwa specjalnego mają możliwość przejścia  
na wcześniejszą emeryturę. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji powiedziała, że nie mają takiej możliwości. Takie przywileje zakończyły 
się w 2008 roku. 
 
Radny Michał Sporoń zapytał gdzie w okolicznych powiatach są ośrodki tego typu oraz z skąd 
możemy przyciągnąć uczniów. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji powiedziała, że dla autystów jest mało takich miejsc. Sprawdzano czy 
liczba dzieci ze spektrum autyzmu rośnie i okazało się, że tak. Rodzice są w stanie dowodzić dzieci  
z okolicy, ponieważ nie ma stricte szkół dla tych dzieci. To nie jest niepełnosprawność nieaktualna 
tylko inny sposób postrzegania świata. Wczesne wspomagania też będzie cieszyło się powodzeniem. 
Realizują to tyko dwie poradnie dotowane, w których jest około 60 dzieci. Są szkoły specjalne  
w Bytomiu, ale nie wszystkie mają internaty. U nas jest wyremontowany internat, w dobrym stanie ze 
stołówką. Mamy co zaoferować rodzicom dzieci na przykład ze względu na zaplecze. Tam są warunki 
dobre ale nie do końca wykorzystane. 
 
Radny Michał Sporoń zapytał jakie jest obłożenie w internacie w tej chwili. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji powiedziała, że są tam 3 grupy. Grupa dla „dzieci lekkich” do 16 osób  
i 2 grupy „dzieci umiarkowanych ze sprzężeniem” do 4 osób. Subwencja w internacie jest taka jakby 
wszystkie dzieci były „lekkie”. 
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o wyrażenie opinii do projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 
Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy nr 2 z siedzibą w Radzionkowie przy ul. Zofii 
Nałkowskiej 2. 
 
Komisja wydała opinię pozytywną w głosowaniu – 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o wyrażenie opinii do projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 
Branżowej Szkoły I Stopnia Specjalnej nr 26 z siedzibą w Radzionkowie przy ul. Zofii Nałkowskiej 2. 
 
Komisja wydała opinię pozytywną w głosowaniu – 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o wyrażenie opinii do projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 
Szkoły Podstawowej nr 3 Specjalnej z siedzibą w Radzionkowie przy ul. Zofii Nałkowskiej 2. 
 
Komisja wydała opinię pozytywną w głosowaniu – 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o wyrażenie opinii do projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Tarnowskich Górach z siedzibą przy ul. Strzelców 
Bytomskich 7. 
 
Komisja wydała opinię pozytywną w głosowaniu – 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o wyrażenie opinii do projektu uchwały w sprawie utworzenia 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-wychowawczego „Centrum Edukacji, Terapii i Rozwoju Dziecka"  
w Tarnowskich Górach. 
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Komisja wydała opinię pozytywną w głosowaniu – 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Ad 2g) 
Naczelnik Wydziału Edukacji przedstawiła projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Branżowej 
Szkoły I Stopnia nr 10 z siedzibą w Tarnowskich Górach przy ul. Pokoju 14. Dodała,  
że od września dyrektor Zespołu Szkół Gastronomiczno-Hotelarskich będzie w klasie wielobranżowej 
proponował zawód związany z logistyką, który był w ofercie „Kolejówki”. 
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o wyrażenie opinii do projektu w/w projektu uchwały. 
 
Komisja wydała opinię pozytywną w głosowaniu – 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Ad 3) 
Komisja przyjęła protokół nr 24/21 z posiedzenia Komisji w dniu 19 stycznia 2021 roku w głosowaniu  
– 7 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Ad 4) 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że wszyscy radni otrzymali drogą mailową sprawozdanie  
z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego  
w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 
 
 
Porządek posiedzenia Komisji został wyczerpany. Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 
 
 
 

Przewodnicząca Komisji 
ds. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu 

 
 

(-) Monika Oleś 


